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P r o t o k ó ł  Nr LV/2024 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 27 marca 2024r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

2) Michał Jędrys – Sekretarz Gminy Bliżyn 

3) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

4) Monika Ceglińska – obsługa prawna UG 

4) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

5) Anna Kowalik – obsługa rady gminy 

6) radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata  

         2024-2035, 

    b)  wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok, 

    c)  udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Ludwika w Bliżynie w ramach 

         Rządowego Programu Odbudowy Zabytków,  

    d)  udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Rocha w Mroczkowie w ramach 

         Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

    e)  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

         zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2024 roku. 

3. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad.1 

Pięćdziesiątą piątą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Radosław 

Bułka – Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bliżyn. 

Poinformował, że sesja została zwołana na wniosek Wójta Gminy w związku z koniecznością 

rozpatrzenia i podjęcia pięciu uchwał. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował dalej, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy 

Bliżyn są transmitowane i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego nie zgłoszono żadnych uwag ani 

wniosków. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji. 

Za przyjęciem porządku obrad LV sesji Rady głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad LV sesji Rady został 

zatwierdzony przez Radę. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Wiceprzewodniczący Rady zgłosił 

wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 
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Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2  

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2024-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Wójt złożył wniosek o wprowadzenie poprawki w załączniku Nr 3 do uchwały polegającej na 

skreśleniu zwrotu „dla Polski Wschodniej”. Poprawka wynika z tego, że ten moduł jest 

finansowany z kilku programów ale ten konkretny akurat nie z tego programu dla Polski 

Wschodniej. 

Dyskusja  

Małgorzata Zep odnosząc się do zmian w WPF-ie  nawiązała do budowy miejsca integracji  

w Gostkowie. Na ten cel była przeznaczona kwota 27.371 zł z funduszu sołeckiego. Obecnie 

kwoty przy tym zadaniu zostały wyzerowane i środki przeniesione do zadania o innej nazwie: 

Szlak tematyczny turystyki postindustrialnej – Żelazne Doliny: Punkty obsługi turysty  

w Mroczkowie, Kopciach i w Gostkowie. Radna zapytała, czy w takiej sytuacji przy zmianie 

nazwy zadania nie musi się odbyć zebranie wiejskie ze względu na przeznaczenie funduszu 

sołeckiego w Gostkowie na to zadanie.  

Beata Ozan wyjaśniła, że nie ma takiej potrzeby ponieważ jest to wkład własny do budowy 

miejsca integracji i mieści się w tym zakresie. Środki na aktualizację projektów to kwota  

80 tys. zł oraz 27.371zł z funduszu sołeckiego w Gostkowie. 

Małgorzata Zep nawiązała także do kwot na te zadania, a mianowicie 2.888 tys zł z dotacji 

i 519.371zł to środki własne. Zapytała, ile procentowo stanowią środki będące wkładem 

własnym bo tak naprawdę do końca nie wiadomo ile będą kosztowały te zadania. 

Beata Ozan wyjaśniła, że bez rozbicia na poszczególne zadania wkład własny będzie wynosił 

15%. Należy uwzględnić kwotę 412 tys. zł, do niej należy doliczyć kwotę za aktualizację z tego 

roku, fundusz sołecki oraz wydatki które już zostały poniesione a jest to kwota 118.406zł. 

Małgorzata Zep zapytała, czy w przypadku większych nakładów na te zadania będzie również 

wzrastał wkład własny tak jak to miało miejsce przy orlikach, czyli będziemy musieli dołożyć 

z własnego budżetu, na co Pani Skarbnik odpowiedziała twierdząco. Radna zapytała dalej  

o wydatkowane środki na projekty i tak w przypadku Mroczkowa było już wydane 51 tys. zł  

a w Kopciach 15 tys. zł. Obecnie dokłada się 80 tys. zł na aktualizację projektów oprócz 

Gostkowa, który jest aktualny ale nie wiadomo, czy te środki wystarczą. 

Wójt wyjaśnił, że kwota będzie wiadoma jak zostanie wyłoniony wykonawca. 

Małgorzata Zep zapytała o termin wykonania aktualizacji projektów bo z odpowiedzi na 

interpelacje uzyskanej od Wójta wynika, że te projekty już muszą być gotowe. 

Wójt wyjaśnił, że w II lub III kwartale będą nabory wniosków i na ten czas gmina musi być 

gotowa dokumentacyjnie. 

Małgorzata Zep zapytała, co w sytuacji gdy nie uda się w tym czasie zaktualizować projektów 

ponieważ Mroczków to dość rozległy zakres do aktualizacji. Zapytała także, czy te wcześniej 

wydane 66 tys. zł w takim wypadku „idzie do kosza”. 

Wójt wyjaśnił, że nic nie idzie do kosza, dokumenty były przygotowane i gotowe na okres 

sfinansowania ale nie było takiego programu który by się wpisywał w ich realizację. W tej 

chwili jest taka możliwość, dokumenty muszą być zaktualizowane ponieważ do projektu są 

potrzebne aktualne mapy i uzgodnienia. 

Małgorzata Zep uważa, że wydatkowane 66 tys. zł oraz obecne 80 tys. zł to są ogromne 

pieniądze a to zdaniem radnej jest niegospodarność. 
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Monika Gruszczyńska zapytała, czy te pieniądze będzie można odzyskać po złożeniu 

wniosku, na co Wójt odpowiedział twierdząco. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawki zgłoszonej 

przez Wójta. 

Za przyjęciem poprawki w załączniku Nr 3 do uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2024-2035 polegającej na 

skreśleniu zwrotu „dla Polski Wschodniej” głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym poprawka została przyjęta przez Radę. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętą poprawką. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2024-2035 łącznie z przyjętą poprawką głosowało 13 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr LV/376/2024 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2024-2035 łącznie z przyjętą poprawką. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Wójt złożył taki sam wniosek jak przy poprzedniej uchwale o skreślenie zwrotu „dla Polski 

Wschodniej” tylko w uzasadnieniu do uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawki zgłoszonej 

przez Wójta. 

Za przyjęciem poprawki w uzasadnieniu do uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok polegającej na skreśleniu zwrotu „dla Polski 

Wschodniej” głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym poprawka została przyjęta przez Radę. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętą poprawką.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

łącznie z przyjętą poprawką głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr LV/377/2024  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok łącznie z przyjętą 

poprawką. 

Po przyjęciu uchwały Szymon Mastalerz w imieniu mieszkańców podziękował Wójtowi, 

pracownikom Urzędu, za wszelkie działania w zakresie przygotowania inwestycji jaką jest  

budowa drogi Górki-Barwinek-Mroczków tzw. osiedle Adamczyków. Realizacja tego zadania 

rozpocznie się około miesiąca maja bądź czerwca. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Ludwika  

w Bliżynie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków odczytał Michał Jędrys – 

Sekretarz Gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 

Ludwika w Bliżynie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków głosowało  
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14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr LV/378/2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. św. Ludwika w Bliżynie w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Rocha  

w Mroczkowie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków odczytał Michał Jędrys 

– Sekretarz Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Rocha 

w Mroczkowie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr LV/379/2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

św. Rocha w Mroczkowie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2024 roku odczytał Michał 

Jędrys – Sekretarz Gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja  

Krzysztof Jurek nawiązał do swojej wypowiedzi na komisji i prosił o uzupełnienie w kolejnym 

programie opieki nad zwierzętami bezdomnymi zapisów, które jego zdaniem nie są dokładnie 

sprecyzowane a mianowicie: 

1) w paragrafie 2 odnośnik 2 gdy chodzi o obligatoryjną sterylizację i kastrację zwierząt 

bezdomnych brakuje zapisu „w schroniskach dla zwierząt”, co byłoby spójne z paragrafem 

11 odnośnik 1, 

2) doprecyzowanie zapisu dot. wykonania zabiegu kastracji lub sterylizacji bezdomnych psów 

i kotów poprzez dodanie zapisu o możliwości refundacji tych zabiegów na wniosek osoby 

prywatnej, która przysposobiła bezdomne zwierzę ponieważ według informacji uzyskanej 

od lekarza weterynarii nie było to możliwe a według informacji uzyskanej na komisji jest 

możliwe, 

3) uzupełnienie w paragrafie 16 odnośnik 2 brakującego numeru telefonu do drugiego lekarza 

weterynarii wymienionego w tym zapisie. 

Na zapytanie Wiceprzewodniczącego Rady Radosława Bułki czy te uwagi są do kolejnego 

programu radny Krzysztof Jurek potwierdził to, co zaznaczył na wstępie swojej wypowiedzi. 

Do programu rozpatrywanego na dzisiejszej sesji nie wnosi uwag. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2024 roku głosowało  

13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr LV/380/2024 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Bliżyn w 2024 roku. 

Ad. 3 

Kończąc obrady dzisiejszej sesji Radosław Bułka złożył wszystkim najlepsze życzenia  

z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych. 
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Obrady sesji trwały od godz. 1605 do godz. 1635. 

Pięćdziesiątą piątą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Radosław Bułka – 

Wiceprzewodniczący Rady. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 
 


